
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. január 31. napján tartott 
rendkívüli képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa György utca 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Székely Szilárd, Takácsné Somogyvári Mária, Urvald Péter 
képviselők, Koszorús Tímea jegyző, Nagy Lajos László pénzügyi 
irodavezető, Tollár Mónika jegyzőkönyvvezető.

Igazoltan távol: Rabb Győzőné képviselő

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
képviselő-testület 6 fővel van jelen, az ülés határozatképes, majd azt megnyitotta. Tájékoztatta 
a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében a képviselő-testület üléséről 
hangfelvétel készül.

Javasolta, hogy a meghívóban kiadott 1./ napirendi pont címét az alábbiak szerint módosítsák:
- Tájékoztató az óvodapedagógusok bérfejlesztéséről.

Javasolta továbbá, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül az alábbi napirendi 
pontot tárgyalják meg:

- Levendula Idősekért Egyesület 2024. évi működési támogatása.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.

További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Táj ékoztató az óvodapedagógusok bérfejlesztéséről
Előadó: Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető

2. / Levendula Idősekért Egyesület 2024. évi működési támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

3. / Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető illetményének meghatározása,
figyelemmel a központi bérfejlesztésre 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a 3./ napirendi pontot zárt ülés keretében 
tárgyalják személyi ügyre való tekintettel, mivel az érintett nem járult hozzá a nyílt ülésen való 
tárgyalásához.

A javaslattal a testület egyhangúlag egyetértett.
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Napirend tárgy alása:

1./ Tájékoztató az óvodapedagógusok bérfejlesztéséről
Előadó: Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető

írásbeli előterjesztés -  a Sásdi ÁMK Meserét Óvodája óvodapedagógusainak 2024. január 
1. napjától járó béremelésének felosztási elveiről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy mindenki kézhez kapta a pedagógus 
béremelésről szóló írásos előterjesztést, ami az önkormányzat által fenntartott óvodát érinti. Az 
önkormányzat, mint fenntartó az államtól megkapta az emeléshez szükséges normatívát, amit 
csak erre lehet felhasználni.

Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető elmondta, hogy az elmúlt testületi ülésen 
már szóba került, hogy milyen változások lesznek az intézmények életében, vagyis az új 
életpálya törvény milyen változásokat követel. A testületi ülést követően Írásban tájékoztatást 
kaptak Dr. Maruzsa Zoltán köznevelésért felelős államtitkártól, aminek értelmében már 
pontosan összegezve, számszerűsítve is lettek ezek a lehetséges, illetve minimum béremelések, 
amit a végrehajtási rendelet egy minimum összeggel, illetve egy lehetséges maximum 
összeggel határozott meg. A törvény szerint az illetményemelés alapja a novemberi illetmény 
volt, ezt lehetett megemelni azzal a százalékos összeggel, amit a törvényben leírtak. Az 
illetménymegállapítás szempontjai közül a szakmai évek számát emelte ki. így a munkavállaló 
érezheti, hogy megbecsülik a munkáját, hogy régóta dolgozik a munkakörében és az 
intézményben. Ez a két fontos szempont határozta meg ezt az illetményemelkedést. Továbbá 
olyan szerencsés helyzetben vannak az általános iskolával együtt, hogy az esélyteremtési 
illetménypótlékban is részesülhetnek, hiszen minden feltételnek, amit előír a törvény, 
megfelelnek. A 2H-3H-S gyermekek száma meghaladja az intézménybe felvett gyermekek 10 
%-át, és az alapító okiratuk alapfeladatként tartalmazza az óvodai fejlesztő programot, ami 
szerepel a pedagógiai programjukban is, azt a gyakorlatban alkalmazzák és dokumentálják is. 
E szerint a pedagógusok részére jár ez az illetménypótlék is, az alapilletményük 20 %-ával 
egyező összegben. Ezzel kapcsolatban elmondta még, hogy ez nem a központi bérfejlesztés 
részeként, hanem egy külön normatívaként érkezik az önkormányzathoz. Erről a külön 
normatíváról minden önkormányzatnak tárgyév december hónapban kell elszámolnia. A pótlék 
augusztus 31-ig jár, utána pedig a következő nevelési év októberi statisztikája a mérvadó arra, 
hogy továbbra is jogosult-e a pedagógus erre a pótlékra vagy sem. A felsorolt szempontokat 
figyelembe véve alakította ki az óvodapedagógusok bérét a törvényi szabályozásnak 
megfelelően. Kérte a testületet, hogy az általa ismertetett elveket fogadják el.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a testületnek a tájékoztatóról nem kell 
döntenie, ugyanakkor fontos, hogy a testületnek, mint fenntartónak tudomása legyen ezekről a 
dolgokról. Véleménye szerint a pedagógusokat érintő nagyarányú béremelés várhatóan a 
közeljövőben bérfeszültséget fog eredményezni az egész önkormányzati szférában. Ahhoz, 
hogy a testület a költségvetés elfogadásánál korrekciókat tudjon végrehajtani a bérfeszültségek 
enyhítésére tudni kell, hogy a fenntartásuk alatt álló intézményükben mi történik. A testület örül 
annak, hogy az önkormányzatot, mint fenntartót a központi normatívából finanszírozzák 100 
%-ban. Személy szerint a főigazgató asszony által elmondott elveket támogathatónak tartja. 
Gyakorlatilag 32,2 %-os központi béremelés valósul meg, továbbá a szakmai, szolgálati évek 
elismerését is alkalmazza az intézmény, ennek mértéke 5 évente 5 eFt.
Megkérdezte főigazgató asszonyt, hogy összességében mennyi a minimum bruttó bér a sásdi 
óvodában?
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Gálné Banízs Gabriella főigazgató, óvodavezető a kérdésre válaszolva elmondta, hogy 538 
eFt plusz 20 % esélyteremtési illetménypótlék.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az intézményvezető a szakmai szolgálati 
idő elismerésével szeretné elérni, hogy a dolgozó érezze a megbecsülését. A testületnek 
valamennyi önkormányzati dolgozónál kell éreztetni a munkájuk megbecsülését. Arról sem az 
önkormányzat, sem az intézmény nem tehet, hogy ilyen eltérő a finanszírozás. Ezzel a kérdéssel 
a testületnek foglalkoznia kell a költségvetésnél, akár a hivatal, akár a szociális terület, akár a 
közművelődés tekintetében. Elmondta, hogy a pedagógus béremelés a nevelés-oktatási munkát 
segítőket nem érinti. Az óvodában 7 fő segítő van, előzetes megbeszélés alapján szeretné, ha ők 
is részesülnének 10 %-os béremelésben január 1. napjától.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a 26 mFt finanszírozás csak a 
pedagógusok bérére adható. Viszont van olyan állami támogatásuk, amelyből az óvodai segítők 
béremeléséhez átcsoportosíthatnak.

Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető elmondta, hogy ez egy biztonsági tartalék 
lett volna.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy akár ezt is biztosíthatták volna az 
óvodapedagógusoknak. Elképzelhető, hogy más óvodában többet keresnek az 
óvodapedagógusok.

Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető elmondta, eddig úgy volt, hogy a korábbi 
bértábla 3 évente engedélyezett emelést, átlagosan 3 évente 5.500,-Ft volt az illetményemelés. 
Most pedig 5 évente számítana be 5.000,-Ft-ot. Nem vette figyelembe, hogy valakinek több 
végzettsége vagy több nyelvvizsgája van, hanem csak egy szempontot emelt ki, ami a szakmai 
évekre vonatkozik.

Koszorús Tímea jegyző véleménye szerint óvodavezető asszony jól döntött, így átlátható és 
sokkal könnyebben elfogadható.

Pintér Gábor alpolgármester is egyetértett óvodavezető asszony döntésével.

Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető elmondta, hogy nagyon hálásak a 
pedagógusok, mivel régóta nem volt béremelés és régóta vetítési alap volt az 
óvodapedagógusok illetménye. Jelen esetben most kimagaslóan nagy összegről van szó. 
Elmondta, hogy az intézmény működésénél fontos a biztonsági tartalék.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy vegye tudomásul az 
intézményvezetői tájékoztatót.

A képviselő-testület az intézményvezetői tájékoztatót tudomásul vette.

2./ Levendula Idősekért Egyesület 2024. évi működési támogatása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  az Egyesület kérelméről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az Egyesület részéről kérelem érkezett.

Javasolta a testületnek, hogy a kérelemben foglaltaknak megfelelően a 2024. évi működéshez 
150 eFt általános működési támogatást nyújtson az önkormányzat a Levendula Idősekért 
Egyesület részére.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

14/2024. (1.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Levendula Idősekért 
Egyesület részére a kérelmében foglalt célra a 2024. évre 150 eFt működési 
támogatást nyújt.

Határidő: 2024. február 29.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester a nyilvános képviselő-testületi ülést bezárta, a testület zárt 
ülésen folytatta munkáját.

Kmft.
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Sásd Járásszékhely Város Polgármesterétől
7370 SÁSD, DÓZSA GY. u. 32. TEL.: 72/576-520 

e-mail: polgarmester@sasd.hu

M E G H Í V Ó

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. január 31. napján /szerdán/ 20:00 
órai kezdettel rendkívüli testületi ülést tart, amelyre szavazati, tanácskozási joggal 
meghívom, megjelenésére feltétlenül számítok.

Az ülés helye: Városháza Tanácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa Gy. u. 32.

N a p i r e n d i  j a v a s l a t :

1./ Óvodapedagógusok bérfejlesztése
Előadó: Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető

2./ Gálné Banizs Gabriella főigazgató, óvodavezető illetményének meghatározása, 
figyelemmel a központi bérfejlesztésre 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

A képviselő-testület ülésére tanácskozási joggal meghívandó:
1. / Dr. Hevesi Éva a Hegyháti Járási Hivatal vezetője
2. / Baranya Vármegyei Kormányhivatal Törvényességi Főosztály Pécs
3. / Gálné Banizs Gabriella a Sásdi ÁMK főigazgatója

A napirendi pontok fontosságára való tekintettel számítok a Tisztelt Képviselők megjelenésére!

Sásd, 2024. január 31.

Dr. Jusztinger János sk. 
polgármester

A kiadmány hiteléül: 
Sásd, 2024. január 31.

mailto:polgarmester@sasd.hu


J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. január 31. napján 
megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné 

Székely Szilárd 

Takácsné Somogyvári Mária 

Urvald Péter
'Z .



Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. január 31. napján 
megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Koszorús Tímea X)óu^<—

Nagy Lajos László ___
Dr. Hevesi Éva

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

Gálné Banizs Gabriella


